
1 
 

Protokół nr 43/2013 
z odbytej w dniu 12 września 2013 roku o godz. 1330 

w Centrum Edukacji Ekologicznej w Cieszanowie 
SESJI RADY MIEJSKIEJ W CIESZANOWIE 

 
Obecni na sesji:  

1. Radni Rady Miejskiej w Cieszanowie, na ogólną liczbę 15 radnych w obradach udział 
wzięło 14 radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

2. Pozostali uczestnicy – wg list obecności stanowiących załącznik nr 2 do protokołu 
3. Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Cieszanów  

Pan mgr Zdzisław Zadworny – Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów 
Pan mgr Janusz Mazurek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Cieszanów 
Pan mgr inż. Andrzej Szymanowski – Sekretarz Miasta i Gminy Cieszanów 
Pani mgr Anna Stanowska – Skarbnik Miasta i Gminy Cieszanów.  

 
Ad. I pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani Stanisława Chomyszyn otworzyła 
XLIII Sesję Rady Miejskiej w Cieszanowie. Następnie powitała radnych oraz zaproszonych 
gości.  

Pani Stanisława Chomyszyn poinformowała zebranych, iż w obradach uczestniczy  
 12 radnych - quorum zdolne do podejmowania uchwał. 
   
Ad. I pkt. 2. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani Stanisława Chomyszyn 
zapoznała zebranych z porządkiem obrad: 
 

I.  Sprawy organizacyjne: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

II.  Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska:  
1) w sprawie przekazania nieodpłatnie w drodze darowizny samochodu pożarniczego 

marki ŻUK, stanowiącego własność gminy Cieszanów na rzecz gminy Ustrzyki 
Dolne, 

2) w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/59/2013 Rady Miejskiej w Cieszanowie  
w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok, 

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu, 

4) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Cieszanów na lata 2013 -2023, 
5) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok. 

III.  Interpelacje i zapytania radnych. 
IV.  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
V. Wolne wnioski i informacje. 

VI.  Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej w Cieszanowie. 
 

W obradach uczestniczy 13 radnych na salę obrad o godz. 1335 przybył radny Wojciech 
Broź. 
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Następnie Przewodniczący poddała porządek obrad pod głosowanie w wyniku, którego 
stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za”    13  radnych, „wstrzymał się” 0 radny, 
„przeciw” 0 radny.  
Ad. II. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska: 
 
 Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk Zaborniak 
odczytał projekt uchwały: 
 

1) w sprawie przekazania nieodpłatnie w drodze darowizny samochodu pożarniczego 
marki ŻUK, stanowiącego własność gminy Cieszanów na rzecz gminy Ustrzyki 
Dolne - załącznik nr 3 do protokołu – uchwała nr XLIII/60/2013 
  

 Radny Pan Edward Dziaduła zauważył, że przekazanie samochodu strażackiego jest 
słuszną decyzją. Mówca zapytał o pozostałe samochody strażackie, typu ŻUK, które są 
nieużywane, gdyż straże mają nowe samochody.  

Odpowiadając Burmistrz Pan Zdzisław Zadworny, powiedział, że samochody 
strażackie zostały wycenione do sprzedaży jednak nikt nie chciał kupić. Mówca zauważył, iż 
za skasowany samochód gmina dostałaby 1500 złotych, więc lepiej przekazać je, by inna 
gmina na tym skorzystała używając te samochody jako pojazdy pożarnicze. 

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
otrzymał pozytywną opinię. 
 Przewodniczący Rady odnosząc się do zapisu art. 25 a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym „Radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, 
jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego” poprosiła o wnoszenie przez radnych wniosków o 
wykluczenie z głosowania. 

 Przewodniczący Rady Pani Stanisława Chomyszyn poddała projekt uchwały pod 
głosowanie w wyniku, którego stwierdziła, iż został on przyjęty, głosami: „za”    13  radnych, 
„wstrzymał się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz 
za pomocą systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  

 
 Kolejno Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk 
Zaborniak odczytał projekt uchwały: 
 

2) w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/59/2013 Rady Miejskiej w Cieszanowie  
w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok 
-  załącznik nr 5 do protokołu – uchwała nr XLIII/61/2013 

 
W obradach uczestniczy 14 radnych na salę obrad o godz. 1340 przybył radny Stanisław 

Myśliwy. 
Głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Cieszanów Pan Zdzisław Zadworny, który 

powiedział, iż został popełniony błąd przy obliczaniu wskaźnika spłaty zobowiązań  
i konieczna jest zmiana wartości emisji obligacji, która pozwoli na osiągnięcie wskaźnika 
spłaty zobowiązań w tym roku (tj. nie więcej niż 15%).  

Głos zabrał radny Edward Dziaduła, który zapytał, czy uchylenie uchwały jest związane 
ze zmianą emisji obligacji. 

Pani Anna Stanowska Skarbnik Miasta i Gminy Cieszanów odpowiedziała, że zmiana 
uchwały ma związek ze zmianą emisji obligacji, ponieważ zostały zaplanowane za duże 
spłaty na ten rok. Pani Skarbnik zaznaczyła, iż wieloletnie zadłużenie finansowe w skali 
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zadłużenia na ten rok wyniosło 22%, a zgodnie z ustawą o finansach publicznych z 2005 roku 
kwota spłaty zadłużenia może wynieść maksymalnie do 15%. 

Pan Burmistrz dodał, iż gmina niepotrzebnie chciała spłacać i zaciągać kolejne obligacje. 
Pan radny Edward Dziaduła powiedział, że gmina chciała za dużo wziąć i za dużo spłacić. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że spłata miała służyć korzystniejszym wskaźnikom           

w następnym roku oraz by mieć większy manewr przy opracowywaniu projektu budżetu. 
Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię.  
Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie w wyniku, którego stwierdził, 

iż został on przyjęty, głosami: „za”  14 radnych, „wstrzymał się” 0 radny, „przeciw” 0 radny. 
Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą systemu elektronicznego – 
wydruk głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk Zaborniak 

odczytał projekt uchwały: 
 

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu - załącznik nr 7 do protokołu – uchwała nr XLIII/62/2013 

 
Głos zabrał Pan Edward Dziaduła stwierdzając, iż gmina niepotrzebnie chce emitować 

obligacje, zapytał ile gminie potrzeba obligacji czy 2 400 000 zł, czy też potrzeba 3 750 000 
zł. Poprosił o wytłumaczenie 1 pkt 1, pkt 4, pkt 5 i pkt 6 w/w uchwały. 

Odnosząc się do pytań Pani Skarbnik powiedział, iż potrzebną kwotę obligacji na dzień 
dzisiejszy jest 2 mln 400 tys. złotych. Kolejno powiedziała, że ten projekt uchwały mówi o 
kwocie 3 mln 750 tys. złotych, by osiągnąć wskaźniki na lata przyszłe, gmina chce spłacić 
więcej niż przewiduje to harmonogram spłat kredytu i wykupu obligacji komunalnych. Kwota 
1 mln 350 tys. złotych ma być przeznaczona na wcześniejszą spłatę zobowiązań.  Obligacje 
nie będą oprocentowane od daty wykupu. Obligacje będą bezpapierowe, gdyż gmina składa 
wniosek o emisję danej Seri i pieniądze są przelewane na konto, będzie to  
w obrocie bankowym.  

Radny Edward Dziaduła zapytał jakby to wyglądało gdyby chciał kupić jedną obligację. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że emisję obligacji przeprowadza bank i to tam trzeba się 

zgłosić w celu ich kupna. Wcześniej to bank przeprowadzał emisję i sam kupował obligacje.  
Ponownie radny Edward Dziaduła zapytał co to oznacza, że obligacje nie są 

zabezpieczone. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że w przypadku bankructwa te obligacje przepadają. 

Ryzyko ponosi kupujący, ale gmina jest bezpieczna. Mówca zaznaczył, iż §6 ust. 5 w/w 
uchwały mówi że obligacje nie będą oprocentowane poczynając od daty wykupu, są 
oprocentowane od momentu emisji.  

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie  
w wyniku, którego stwierdził, iż został on przyjęty, głosami: „za” 12  radnych, „wstrzymał 
się” 0 radny, „przeciw” 2 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą 
systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 Następnie Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Cieszanowie Pan Fryderyk 
Zaborniak odczytał projekt uchwały: 
 

4) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Cieszanów na lata 2013-2020 - 
załącznik nr 9 do protokołu – uchwała nr XLIII/63/2013 
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 Głos zabrała Pani Skarbnik, która powiedziała, iż w projekcie tej uchwały zostały 
uaktualnione zapisy w załączniku nr 1 i nr 2, ponieważ zmienia się finansowanie programu 
pn. Modernizacja sieci wodociągowej Gminy Cieszanów i w tym roku zwiększa się plan  
o 49 890,33 zł, ponieważ doszły koszty niekwalifikowane w wysokości 30 tys. dotyczące 
studni na Polance Horynieckiej. Dodała, iż zmienia się finansowanie oraz uprawnienia dla 
Burmistrza Miasta i Gminy Cieszanów do zaciągania zobowiązań.  

Głos zabrał radny Edward Dziaduła stwierdzając, iż nie jest to dobra praktyka 
podrzucania w ostatniej chwili dokumentów finansowych. Radny nie ma możliwości 
przeanalizowania danych. Zapytał o rubrykę podatki i opłaty, gdzie wcześniej różnica 
wynosiła 1 mln złotych, a obecnie ta różnica wynosi 508 tys. złotych. Skoro to nie są dochody 
z tytułu podatki dochodowe od osób prawnych, skoro to nie jest podatek od nieruchomości to 
skąd ta kwota przybędzie.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że ta kwota wynika z podsumowania planu wszystkich 
opłat w tym: podatku od nieruchomości, rolnego i innych podatków gminnych. Wcześniejsza 
kwota była błędna. 

Pan radny Edward Dziaduła stwierdził, że od dwóch miesięcy jest to trzecia kwota. 
Pani Skarbnik dodała, że te kwoty ulegają zmianie, gdy zmienia się budżet uchwałą 

Rady lub zarządzeniami Burmistrza. Te kwoty nie mają wpływu na wskaźniki. 
Pan radny Edward Dziaduła stwierdził iż podatki i opłaty są uchwalane raz w roku  

i taka różnica w kwocie jest zbyt duża. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że ten milion złotych to wynik błędu. W czerwcu był 

zwiększany podatek rolny, podatek od nieruchomości i w pozostałych opłatach też są 
niewielkie zmiany. 

Pan radny Edward Dziaduła zapytał skąd różnica skoro podatek od nieruchomości w 
uchwale z sierpnia i w uchwale z lipca był taki sam. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że ta różnica jest od podatku od nieruchomości, który 
był aktualizowany, a ogólna kwota podatku i opłat nie była aktualizowana.  

Kolejno Pan Burmistrz dodał, iż w trakcie roku następują zmiany wykonania budżetu, 
plany budżetu zakładane na początku roku bierze się na podstawie kwot bazowych i w trakcie 
roku przychodzą nowe podmioty lub odchodzą także nowe pozycje, które nie zawsze są 
uzgodnione.  

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 
 Następnie Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie  
w wyniku, którego stwierdził, iż został on przyjęty, głosami: „za”    12  radnych, „wstrzymał 
się” 2 radny, „przeciw” 0 radny. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą 
systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 Kolejno  Pan fryderyk Zaborniak odczytał projekt uchwały: 
 

5) w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Miasta i Gminy Cieszanów na 2013 rok 
- załącznik nr 11 do protokołu – uchwała nr XLIII/64/2013 

 
Głos zabrał Pan Burmistrz który powiedział, że w gminie dzieje się wiele rzeczy, które 

są na bieżąco aktualizowane i nie wszystko da się przewidzieć. W dwóch szkołach, a 
mianowicie w Dachnowie i w Nowym Lublińcu zostały zainstalowane instalacje solarne, 
które obecnie są testowane. W poprzednim projekcie zmiany do budżetu kwota zapisana na 
remonty szkół to ok. 150 tys. złotych, a przy tej zmianie jest proponowane by wydzielić dla 
tych dwóch szkół po 15 tys. złotych na instalacje solarną, gdyż zapłata za takie usługi nie 
może być sklasyfikowana jako remont szkoły, tylko jako zakup inwestycyjny. Mówca dodał, 
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iż w zimie były kontrole sanepidu i wszystko było w porządku, a problem pojawił się w lecie, 
gdy nie było ciepłej wody. 

Radny Edward Dziaduła zapytał z ilu elementów składa się solar. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że są w nim trzy panele słoneczne, cała instalacja oraz 

bufor na dole, który to rozprowadza.  
Ponownie radny Edward Dziaduła zapytał kto wykonuje tą inwestycję. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że wykonawcą jest firma z Zamościa, która również 

wsparła Cieszanów Rock Festiwal, gdzie instalacje były wykorzystywane do podgrzania 
ciepłej wody w prysznicach w czasie festiwalu. 

Radny Edward Dziaduła zapytał, czy gmina starała się o dofinansowanie solarów  
z Banku Ochrony Środowiska.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że te kwoty były wyliczane, gdyż banki przedstawiały 
swoje oferty i koszty z dofinansowaniem jak i bez dofinansowania wychodzą podobne. 

Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji Budżetowej otrzymał pozytywną opinię. 
 Po zakończonej dyskusji  Przewodniczący poddała projekt uchwały pod głosowanie          
w wyniku, którego stwierdził, iż został on przyjęty, głosami: „za”   12 radnych, „wstrzymał 
się” 2 radny, „przeciw” 0 radnych. Radni głosowali poprzez podniesienie ręki oraz za pomocą 
systemu elektronicznego – wydruk głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad. III.  Interpelacje i zapytania radnych . 
 
 Głos zabrał radny Pan Stanisław Myśliwy, który zgłosił następujące zapytania:  

1) zmiana usytuowania znaku przystanku autobusowego przy fabryce mebli, gdyż takie 
usytuowanie naraża młodzież dojeżdżającą do szkół na niebezpieczeństwo, 

2)  wniosek Sybiraków dotyczący nazwy ulicy, na której radny mieszka, by nazywała się 
ulicą Zesłańców Sybiru. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o przystanek to ustawienie znaku 

sygnalizuje, iż  w sprawach tego chodnika cały czas trwają prace. Na razie nie ma pozwolenia 
na budowę, ale tam gdzie ma być zatoczka gmina chce położyć płyty by ten autobus mógł 
wjeżdżać głębiej, by dzieci nie stały na drodze czy na poboczu. Kontynuując mówca 
powiedział, iż kwestia nadania nazw ulic wygląda tak, iż należałoby zrobić spotkanie z 
mieszkańcami i dać propozycję innych nazw, niech większość zadecyduje i takie spotkanie 
mogłoby się odbyć w okresie jesienno – zimowym.  

Głos zabrał radny Edward Dziaduła pytając czy rozwiązano sprawę usuniętej lampy 
oświetleniowej przy skręcie do Nowego Sioła oraz zapytał o sprawę świetlicy na Czereśniach, 
gdyż w uchwale był zapis 9 tys. złotych na zakup materiałów, zapytał kiedy rozpoczną się 
roboty przy świetlicy. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że zadanie dotyczące świetlicy na Czereśniach nie 
zostało skreślone z uchwały budżetowej, w projekcie zmian do budżetu jest zapis dotyczący 
zmiany przyłącza elektrycznego. Mówca zaznaczył, iż budowa świetlicy na ulicy Czereśnie 
związana jest z inwestycją wykonania ścieżek rowerowych, gdyż kontener sanitarny to jest 
jeden obiekt, a świetlica drugi i oba korzystają z jednego przyłącza elektrycznego. 
Kontynuując mówca podkreślił, i ż do tej pory nie ma odpowiedzi z Urzędu 
Marszałkowskiego odnośnie podpisania umowy, dlatego gmina sama występuje o wykonanie 
przyłącza elektrycznego. Ponadto Pan Burmistrz powiedział, iż kwestia zakupu materiałów 
nie jest w żaden sposób zaniechana. W budżecie jest to zawarte, świetlica będzie robiona.  

Głos zabrał radny Pan Ryszard Wilusz pytając czy na osiedlu Armii Krajowej byłaby 
możliwość dostawienia dodatkowego kontenera na papier. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że porozmawia z Prezesem ZUK Cieszanów i zostanie 
dostawiony kontener, ale to właściciel spółdzielni powinien zapewnić wszystkie pojemniki.  
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Ad. IV. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
 
  Przewodniczący Rady Pani Stanisława Chomyszyn przeszła do realizacji kolejnego 
punktu. 
 
Ad. V. Wolne wnioski i informacje. 
  
 Pani Przewodniczący poinformowała iż w dniu dzisiejszym radni otrzymali 
zaproszenia na Gminne Święto Plonów do Nowego Sioła na dzień 22 września 2013 roku. 
Zaznaczyła, że wzorem lat ubiegłych przekazywano sołectwu, które organizuje dożynki wraz 
z Panem Burmistrzem i Centrum Kultury i Sportu w Cieszanowie kwotę 700 złotych, które 
pochodzą ze składek radnych i sołtysów. W tym roku ta suma będzie powiększona o 100 
złotych. Następnie Przewodniczący poprosiła o zaakceptowanie tego pomysłu poprzez 
podniesienie ręki. Wszyscy zaakceptowali propozycję. 

Pan Burmistrz oznajmił, że po dożynkach będzie kolejna impreza, a mianowicie 
otwarcie Wioski Kozackiej. 

Pani Przewodniczący zapytała radnych Pana Jacka Zająca, Pana Ryszarda Wilusza           
i Pana Mariana Ciepłego  o wyrażenie zgody na wzięcie udziału w poczcie sztandarowym             
w dniu 22 września. 

Wyczytani radni wyrazili zgodę. 
 

Ad. VI. Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej w Cieszanowie. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Cieszanowie Pani 
Stanisława Chomyszyn zamknęła posiedzenie o godz. 1430. 
 
Protokołowała: Barbara Szymanowska 
 


